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 ترجمة الأمانة العامة للاتحاد البرلماني العربي
                                                      

 

 للاتحاد البرلماني الدولي 138الجمعية العامة الـــ 
 والاجتماعات ذات الصلة

 جنيف، سويسرا       
 2018آذار / مارس  24-28          

 
 

 
\ 

 

 موضع التنفيذ النووية الأسلحة حظر وضع: البرلمانات إلى المتحدة الأمم من
 

 ،(TPNW) النووية الأسلحة حظر معاهدة حول عمل ورشة
  ،(ICAN) النووية الأسلحة زالةلإ الدولية الحملة نظمتها

  المتحدة الأمم بشؤون الخاصةمع اللجنة  بالتعاون
 الدولي البرلماني الاتحاد لدى ينالدولي والأمن مالسللجنة و 

 
 (بعد الظهر 4:30حتى الساعة  2:30من الساعة ) 2018 مارسآذار/  28 الأربعاء

 للمؤتمرات الدولي جنيف ، المبنى الملحق بمركز فارينتي للمؤتمرات، مركزجينف قاعة
 

 توضيحية مذكرة
 

 خلفية
 

 في انعكس ما وهو ، عدم انتشاااار النوون ونزل السااالا  جهود في بعمق عديدة لسااانوات الدولي البرلماني الاتحاد شاااار 
 النووية الأسلحة انتشار عدم دعم" المعنون البرلمانيين دليل إصدار في وكذلك الصلة، ذات القرارات من سلسلة اعتماد

 الأسااالحة من خال   عالم نحو" 2014 لعام الدولي البرلماني الاتحاد قرارو  .2012 عام في ونشااار " ونزل السااالا  النوون
 المعنية الثلاثة لمؤتمرات، الذن رحب با(الدولي البرلماني للاتحاد 130 العامة الاااااااااااااااااااااااااااااااا الجمعية)"البرلمانات مساهمة: النووية
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 (TPNW) النووية الأساااالحة حظر معاهدةللتفاوض على  الأساااااس أرساااا  التي النووية، للأساااالحة الإنساااااني بالأثر
 .2017 عام في واعتمادها التاريخية

 

 للساااااااااااالام نوبل جائزة ،(ICAN) النووية الأساااااااااااالحة زالةلإ الدولية الحملة منح تم ، 2017 عام من لاحق وق  في
 النووية الأساااالحة حظر معاهدة حول هتحقق الذن والإنجاز النووية للأساااالحة الإنسااااانية بالعواقب الوعي رفعفي  لعملها

(TPNW) السااالا  نزل في التقدمأصااابح  نوون، سااالا  تفجير مخاطر وارتفال الدولية التوترات تصااااعد ضاااوء في. و 
 لتحقيق أسااااااساااااا   (TPNW) النووية الأسااااالحة حظر معاهدة وفرت. مضاااااى وق  أن من أكثر ضااااارورة ملحة النوون
 الساااااااارد القائم  إعادة إلى الرامية بالجهود وكذلك ،بالمعاهدة واسااااااااع ن اق على التقيد ذلك وساااااااايت لب. الحقيقي التقدم

 فريد وضااااع في العالم أنحاء جميع في البرلمانيونو . جوهرن بشااااكل النوون الردل مبررات لتحدن النووية لأساااالحةتعلق باالم
 .الجديدة الرواية هذ  لتعزيز

 

 وللأجيال لنا بالنسبة ،أمنا   أكثر عالم إلى للوصول الأولى الخ وة (TPNW) النووية الأسلحة حظر عاهدةم كونتس
 نزل لتعزيز والبرلمااانيين الأعضاااااااااااااااااء البرلمااانات جميع" دعااا الااذن 2014 لعااام الاادولي البرلماااني الاتحاااد قرار إن. القااادمااة

الآن اكثر من أن وق  يتردد صاااااادا  ملحة"، و  قصااااااوى أولوية ذات كأهداف  النوون الانتشااااااار وعدم النوون الساااااالا 
 مضى.

 
 الوصف

 المعنية الخاصاااااااااااة : اللجنة البرلماني الاتحادنتي لج مع بالتعاون ،(ICAN) النووية الأسااااااااااالحة زالةلإ الدولية الحملة تعقد
 من الدولي البرلماني لاتحادل 138العامة الاااااااااا  معيةالج في عمل ورشة ،ينالدولي والأمن السلملجنة و  المتحدة الأمم بشؤون

، (عليها التصاديق ، العملية ، الوضاع) ،(ICAN) النووية الأسالحة زالةلإ الدولية الحملة حول المعلومات تبادل أجل
 عدم معاهدة ذلك في بما النوون، الساالا  لنزل الحالية الآلية المعاهدةية اسااتكمال كيف  حول البرلمانيين مع نقاشوإجراء 
 .النوون السلا  نزل في تقدم إحراز أجل من ،(NPT) النووية الأسلحة انتشار

 

 باب التوقيع على فتح منذ فعلو  ما حول نظرائهم مع الخبرات لتبادل للبرلمانيين فرصااااااااااة هذ  العمل ورشااااااااااة وسااااااااااتكون
 .والبرلمانيين الدول مع التالية الخ وات وحول( 2017 سبتمبرأيلول/  20) المعاهدة

 
 النقاش لتحفيز أسئلة
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 مساااااااتقبليقع  لماذا النووية؟ الأسااااااالحة حظر لمعاهدة الترويج في مركزي   دورا   يلعبوا أن البرلمانيين ينبغي على لماذا •
 البرلمانيين؟ عاتقعلى  أيضا   المعاهدة

 وق  أسااااارل في النووية الأسااااالحة حظر معاهدة إلى حكوماتهم انضااااامام لضااااامان العمل للبرلمانيين يمكن كيف •
 ممكن؟

 الشاااااااريكة والمنظمات (ICAN) النووية الأسااااااالحة لإزالة الدولية الحملة ،الدولي البرلماني للاتحاد يمكن كيف •
 النوون؟ السلا  نزل أجل من البرلمانيين عمل تعزيز

 المعاهدة؟ للانخراط في المستعدة لدولا ااتخذته التي التدابير هي ما •
 الوطني؟ المستوى على النقاش لتعزيز للبرلمانيين المتاحة والأدوات الوسائل هي ما •
 الأخرى؟ البلدان في الزملاء به قام الذن العمل تعزيز للبرلمانيين يمكن كيف •

 
 المتوقعةيجة النت

 حول المفاوضااات في كثب  عن شاااركوا الذين والناشاا ين الخبراء مع الآراء لتبادل للبرلمانيين الفرصااة العمل ورشااة سااتتيح
 - الدول جميع في الجديدة الإجراءات تحفيز في أثر للمعاهدة يكون أن لضاامان مشااتركة اسااتراتيجيات ووضااع ،المعاهدة

 م لوب هو ما الم اف، نهاية في. ساااواء حد على النووية غير الدولها من غير  أو النووية للأسااالحة الحائزة الدول ساااواء
 القومي الأمن مبادئ في النووية الأساااااااااااااالحة دور تقليص بهدف النووية، الأساااااااااااااالحة حول القائم الساااااااااااااارد في تغيير هو

 .وتوجهاته
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From the UN to Parliaments: Putting the nuclear  

weapons ban to work 
 

A workshop on the Treaty on the Prohibition of Nuclear Weapons (TPNW),  
organized by the International Campaign to Abolish Nuclear Weapons (ICAN),  
in cooperation with the IPU Standing Committees on United Nations Affairs and  

on Peace and International Security  
 

Wednesday, 28 March 2018 (2.30 – 4.30 p.m.) 
Salle Genève, CCV Annexe building, CICG 

 
Concept note 

 

Background  
 

For many years the IPU has been deeply engaged with nuclear non-proliferation and 
disarmament efforts, which is reflected in the adoption of a series of related resolutions 
as well as by the publication in 2012 of the Handbook for Parliamentarians titled 
Supporting Nuclear Non-Proliferation and Disarmament. The 2014 IPU Resolution 
Towards a nuclear weapon free world: The contribution of parliaments (130

th
 IPU 

Assembly) welcomed the three Conferences on the Humanitarian Impact of Nuclear 
Weapons, which laid the groundwork for the negotiation and adoption of the historic 
TPNW in 2017.  
 

Later in 2017, ICAN was awarded the Nobel Peace Prize for its work to raise awareness 
of the humanitarian consequences of nuclear weapons and the groundbreaking 
achievement of the TPNW.  
 

In light of escalating international tensions and rising risks of a nuclear weapon 
detonation, progress in nuclear disarmament is more urgent than ever. The TPNW 
provides a basis for real progress to be achieved. This will require both wide adherence 
to the Treaty as well as efforts to reframe the narrative of nuclear weapons to 
fundamentally challenge the justifications for nuclear deterrence . Parliamentarians 
across the world are uniquely placed to foster this new narrative.  
 

The TPNW will be the first step to reach a safer world, for us and for the next 
generations. The 2014 IPU Resolution which called for “all Member Parliaments and 
parliamentarians to promote nuclear disarmament and non-proliferation as objectives of 
the highest priority and urgency” resonates more than ever.  
 
Description  
 

ICAN, in cooperation with the IPU Standing Committees on United Nations Affairs and 
onPeace and International Security, will convene a workshop at the 138

th
 IPU Assembly 

in order to share information about the TPNW (status, process, ratification) and hold a 
discussion with parliamentarians about how the Treaty will complement existing nuclear 
disarmament machinery, including the Treaty on the Non-Proliferation of Nuclear 
Weapons (NPT), to achieve progress in nuclear disarmament. 
 

This workshop will also be an opportunity for parliamentarians to share experiences with 
their peers about what they have done since the Treaty opened for signature 
(20  Septembrer 2017) and what the next steps are with States and parliamentarians. 
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Questions to stimulate discussion 
 

 Why should parliamentarians play a central role in the promotion of the Treaty on the 
Prohibition of Nuclear Weapons? Why is the future of the Treaty also the responsibility of 
parliamentarians? 

 How can parliamentarians work to ensure their governments join the Treaty on the Prohibition 
of Nuclear Weapons as quickly as possible? 

 How can the IPU, ICAN and partner organizations bolster the work of parliamentarians for 
nuclear disarmament? 

 What measures have been taken in States ready to engage with the Treaty? 

 What are the methods and tools available to parliamentarians to foster debate at the national 
level?  

 How can parliamentarians reinforce the work done by colleagues in other countries? 
 
Expected outcome  
 

The workshop will offer parliamentarians the opportunity to exchange views with experts and 
campaigners who were intimately involved in the negotiations of the Treaty and to develop joint 
strategies to ensure the Treaty has an impact in motivating new actions in all States – both nuclear 
weapon States and non-nuclear weapon States alike. Ultimately, what is required is a change in 
the existing narrative on nuclear weapons, with a view to diminishing the role of nuclear weapons 
in national security doctrines and discourses. 
 
 
 
 


